
Discover our Impact in Childhood Rescue

「守護脆弱孩子」計劃的成果

在2024年，烏克蘭和敘利亞等地的衝
突持續，不僅威脅著脆弱孩子的生命，
也加劇了飢餓問題。現時全球七成的飢
餓人口生活在受戰事和暴力影響的地區。
而氣候變化引發的乾旱亦阻礙糧食生產，
進一步惡化脆弱孩子的成長環境。「守護
脆弱孩子」月捐計劃集合大家的捐款，在
環境脆弱的地區提供基本生活、營養及
生計援助，又向孩子提供心理及教育等
支援，讓他們得以重獲生機、重整生活
和重建未來。

In 2024, conflicts in places such as Ukraine and Syria 
continued, not only threatening the lives of vulnerable 
children, but also exacerbating the problem of hunger. 
Currently, 70% of the world’s hungry people live in areas 
affected by war and violence. Droughts caused by climate 
change also hamper food production, further worsening 
the growing environment for vulnerable children. The 
“Childhood Rescue” monthly donation programme pools 
together donations to provide basic living, nutritional and 
livelihood assistance in environmentally fragile areas, while 
offering psychological and educational services to children, 
allowing them to survive, recover and build a future.

54項目數量
Total no. of projects

734,530服務人數
People reached

Our Reach

工作地區

1 阿富汗 Afghanistan 

2 孟加拉 Bangladesh

3 剛果民主共和國 DR Congo

4 格魯吉亞 Georgia

5 約旦 Jordan

6 黎巴嫩 Lebanon

7 摩爾多瓦 Moldova 

8 菲律賓 Philippines

9 羅馬尼亞 Romania

10 索馬里 Somalia

11 南蘇丹 South Sudan

12 敘利亞 Syria

13 土耳其 Turkey

14 烏克蘭 Ukraine

Work Highlights

重點工作

宣明會在阿富汗的阿布卡馬里和卡迪斯等偏遠地

區開設健康中心，提供基本醫療保健、免疫接種、

產前產後護理、營養篩檢和治療等服務。然而，

脆弱孩子仍然面臨著許多挑戰，包括大雪和降雨

造成約半年的道路堵塞，阻礙他們接受治療。為

了及時醫治患上急性營養不良的孩子，我們透過

「守護脆弱孩子」計劃的捐款，以先行預備所需

物資。

The Static Health Centres (SHCs) in Afghanistan are delivering critical health 

and nutrition services to the hard-to-reach areas of Abkamary and Qadis. The 

SHCs conducted regular operations to the project locations, offering essential 

health care, immunisation, antenatal and postnatal care, malnutrition screening 

and treatment. However, these vulnerable children still face many challenges 

like road blockages due to heavy snowfall and rainfall that hamper their access 

to treatment. To address the needs of acute malnourished children, we use the 

donations from Childhood Rescue to prepare for the necessary resources.

Health and Nutrition Project
健康與營養項目

重獲生機
Survive

人獲得與世界糧食計劃署合作派發的食物或現金援助。

people benefitted through food or cash-based assistance in partnership 

with World Food Programme.615,812
人在阿富汗及索馬里透過流動醫療隊和保健單位，獲得醫療、營養篩檢

與治療，以及產前產後護理服務。

people in Afghanistan and Somalia received essential healthcare, 

malnutrition screening and treatment services, antenatal and postnatal 

care through mobile medical teams and health facilities.

58,282

33

W
or

ld
 V

is
io

n 
H

on
g 

Ko
ng

 

32

守
護

脆
弱

孩
子

 
● Stan

d
 w

ith
 C

h
ild

ren
 in

 Frag
ile P

laces



15歲的珍娜（右）參加了宣明會在約旦難民營舉

辦的補習和兒童保護課程，並希望作出回饋。她

與11 名同伴商議後，決心協助解決營內最迫切

的固體廢物棄置問題。宣明會提供了處理固體廢

物知識培訓，她們則透過有趣的課程和活動，向

孩子推廣垃圾分類。珍娜說：「我以前很害怕公

開說話，但現在我好像是孩子的榜樣，令我充滿

力量。」

Across the camp, 15-year-old Jana (right), attended World Vision’s remedial and 

child protection sessions at a refugee camp in Jordan. She hoped to give back 

to her community. She and her 11 other peers decided to address the camp’s 

most pressing issues on solid waste disposal. World Vision provided them with 

comprehensive training sessions on solid waste management, the twelve 

participating girls launched an awareness campaign to teach children how 

to sort waste and care for their surroundings. Jana says, “I used to be scared 

of speaking out, but now, I feel like a role model to these children. It’s such an 

empowering feeling.”

Life Skill Training Project
生活技能培訓項目

名婦女認識到為初生嬰兒餵哺母乳的知識，並獲得社區人士及組織支持。

mothers learned exclusive breastfeeding skills for infants. They were supported 

by community-based support groups to overcome breastfeeding challenges.
60,614

名母親接受了嬰幼兒營養膳食和管理家庭菜園的培訓，又獲派發種子和農耕

工具，有助改善兒童的營養情況。

mothers trained on infant and young child feeding practices, and managing 

kitchen gardens, to improve the nutrition status of children in families. Mothers 

also received seeds and gardening tools.

890
重整生活
Recover

蘇丹爆發內亂後，瑪麗發現自己處境十分艱辛。

在逃離衝突時失去了丈夫，她只有帶著孩子逃至

南蘇丹，但由於缺乏棲身之所及資源，面臨著更

大的挑戰。為了建立穩定的收入來源，她與15名

同伴組成種植蔬菜小組。因著宣明會「家庭菜園

項目」的支持，能自給自足與變得喜樂感恩。

Mary found herself in challenging circumstances following the outbreak of 

civil unrest in Sudan. Having lost her husband while fleeing the conflict, she 

returned to South Sudan with her children, only to face further hardship due to 

the lack of accommodation and resources. Determined to create a sustainable 

solution, Mary joined forces with 15 other individuals to form a vegetable group. 

Empowered by the support and knowledge imparted by the World Vision 

team, Mary achieved self-sufficiency, a transformation that filled her with joy 

and gratitude.

Kitchen Gardening Project
家庭菜園項目

重建未來
Build a future

名居於阿富汗、黎巴嫩和約旦的難民兒童及青少年接受了生活技能培訓。

children and youths in Afghanistan, Lebanon and Jordan Syrian refugee camp 

received life skills sessions.
3,481

名家長完成了正向管教培訓，以改進育兒技巧及家庭關係。

parents trained on positive parenting sessions to enhance parenting skills and 

family relationships.
4,318

名流徙者接受了緊急心理輔導、兒童保護和心理支援的培訓，協助識別有需

要人士和提供支援。

internally displaced persons trained on psychological first aid, child protection 

and mental health and psychosocial support, so that they can help identify 

cases and provide support within the community.

2,267
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Discover our Impact in Disaster Responses

救災工作的成果

「我們迅速回應」是宣明會的核心信念之
一。當災難來襲時，飢餓、暴力、創傷，
以及痛失親朋、家園、學校和安全感等，
也會令兒童深受其害，甚至失去保護。
因此，宣明會一直迅速回應各項自然災
害及人道災難，從災難開始直至完成重
建，協助家庭盡快恢復生計，兒童重拾
日常生活。而對於持續多年的全球飢餓
危機，我們亦繼續為飽受飢餓之苦的兒童
及家庭提供緊急和長期援助。

“We are responsive” is one of World Vision’s core values. 
When disaster strikes, children endure hunger, violence, 
trauma, and the loss of family, friends, homes, schools, 
and a sense of security. Therefore, World Vision responds 
swiftly to natural and humanitarian disasters, supporting 
communities from the onset of the crisis through to 
reconstruction, helping families regain their livelihoods 
and allowing children to resume their daily lives. In light of 
the ongoing global hunger crisis, we continue to provide 
both emergency and long-term assistance to children and 
families affected by hunger.

Work Highlights

重點工作

28項目數量
Total no. of projects

15,578,096覆蓋人數
People reached

健康
Health

教育
Education

兒童保護
Child 

Protection 

水資源
Water

糧食
Food 

全球飢餓救援

Global Hunger Relief 

2023 marks the fifth consecutive year of worsening food insecurity. The global 

hunger crisis is affecting 282 million people across 59 countries and territories - 

an increase of 145 million people from 2019, prior to the COVID-19 pandemic. 

The primary drivers of this surge include ongoing conflicts and climate 

extremes. Along with economic shocks, these factors have created a complex 

web of challenges that exacerbate food crisis, pushing millions of people into 

acute hunger across the globe. World Vision continues to respond to the crisis 

in Africa and the Middle East, assisting children and families in tackling hunger 

crisis.

2023年是糧食不安全狀況連續惡化的第5年。全

球飢餓危機影響多達59個國家和地區的2.82億

人，相對於2019年疫情仍未發生之前增加了1.45

億人。而導致糧食危機加劇的主要原因，包括持

續的衝突及極端天氣的影響。同時，經濟打擊亦

進一步加劇糧食危機，導致全球數百萬人陷入飢

餓的困境。宣明會在2024年繼續在受影響的非洲

及中東等國家，協助受影響的兒童及家庭應對飢

餓危機。

人獲得糧食或現金援助，以改善糧食供應及營養情況。

people reached with cash and voucher assistance for better access to food 

and nutrition.
3,651,572

名嚴重至中度急性營養不良的兒童接受了治療、護理和轉介服務。

severely acute to moderately acute malnourished children recevied 

treatment, support and referral services.

人獲得清潔安全的飲用水。

people gained access to clean, potable water.1,413,142 

名兒童透過學校供餐項目獲得食物。

children received meals through school feeding programmes.

211,129
679,207糧食

Food 
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阿富汗地震緊急救援

Afghanistan Earthquake Emergency Response 

尼泊爾地震緊急救援

Nepal Earthquake Emergency Response 
Communities in western Afghanistan were affected by a series of earthquakes, 

which began on 7 October 2023. Afghanistan has endured over four decades of 

conflict, the effects of which were exacerbated by the international withdrawal 

in 2021, triggering an economic collapse. Healthcare provision is critically 

inadequate while climate change-driven drought remains an enduring systemic 

challenge. Over 50% of the population (23.7 million) require humanitarian 

assistance. Besides the emergency support provided by World Vision after 

the earthquakes, the country still requires continual support to increase the 

resilience of communities.

On 3 November 2023, a powerful earthquake with a magnitude of 6.4 struck 

Jajarkot District in Karnali Province, Nepal. It resulted in the deaths of 154 

people and left 366 others injured. As many as 250,000 people were affected, 

with 26,557 houses completely destroyed. This led to widespread displacement, 

damage to public infrastructure, and increased mental health issues like anxiety 

and Post-Traumatic Stress Disorder (PTSD) in the communities. World Vision 

responded to the disaster within 12 hours of the incident. Among its support, 

World Vision Hong Kong received a grant from the Disaster Relief Fund of 

the HKSAR Government to provide emergency support to those impacted in 

Jajarkot District.

阿富汗西部社區在2023年10月7日，持續遭受

地震侵襲，受災人數高達27.5萬人，估計六至七

成為婦女及兒童。阿富汗經歷長達40多年的衝突，

加上2021年國際社會撤軍加劇其影響，引發經濟

崩潰。醫療保健服務嚴重不足，因氣候變化導致

的乾旱亦持續。阿富汗逾半數人口（2,370萬）需

要人道援助。宣明會在地震後迅速提供緊急援助，

但國家仍然需要持續支援以增強社區的抗逆力。

2023年11月3日，一場6.4級強烈地震襲擊尼泊爾

卡納利省的賈賈科特地區，造成該省154人死亡，

366 人受傷。受災人數高達 25 萬人，26,557 間

房屋完全損毀，災民流離失所、公共基礎設施遭受

嚴重破壞，區內焦慮和創傷後壓力症候群等精神健

康問題加劇。在事故發生後的12小時內，宣明會

已經展開緊急救援工作。透過香港特別行政區政

府賑災基金的捐助，我們在賈賈科特地區提供緊

急援助，以濟災民的燃眉之急。

中國水災救援

China Flood Response

Since late July 2023, northern and northeastern China had been struck by 

widespread flooding and landslides, caused by record rainfall from three 

successive typhoons. Beijing, Hebei, Tianjin, Heilongjiang, Jilin and Liaoning 

were among the regions most affected. According to the Ministry of Emergency 

Management, a total of 142 people nationwide lost their lives due to flooding, 

landslides and mountain torrents in July. With the funding from the Disaster 

Relief Fund of the HKSAR Government, World Vision was able to address 

emergency needs in Jilin City and Changchun City in Jilin Province.

自2023年7月下旬起，連續三次颱風帶來創紀錄

的降雨，引發中國華北和東北廣泛地區遭受洪澇

和山泥傾瀉影響。北京、河北、天津、黑龍江、

吉林和遼寧嚴重受災。根據國家應急管理部統計，

在2023年7月因洪水、山崩、山洪等災害造成

142人死亡。透過香港特別行政區政府賑災基金

的捐助，宣明會得以在吉林省吉林市和長春市為

受災者提供緊急援助。

人獲得緊急糧食援助（包括米、麵粉和油）及被褥，回應基本生活所需。

people received emergency food assistance (rice, flour and cooking oil) 

and quilts, meeting their basic needs.
35,415

人可使用廁所和供水站，以改善衛生情況和保護他們免受傳染病感染。

people provided with both a toilet and water point to promote hygiene 

and social dignity, and protect them from communicable disease.
2,668

名學生收到學習用品包，讓他們能夠繼續學習，回復身心健康。

students reached with learning material kits that enabled them to 

continue their educational activity, improve their physical and mental 

health levels.

5,641

人收到防寒包，讓他們保持溫暖和健康。

people received winterisation kits to keep them warm and healthy.4,671
人獲得健康和營養支援，包括心理健康和社會心理支援。

people received health and nutrition support, including mental health 

and psychosocial support.
84,274

人獲得水利衛生及非食物援助，以保障其健康及基本生活所需。

people received water, sanitation & hygiene, and non-food items support 

to protect their health and meet their basic needs.
57,194

人接受了兒童保護支援，包括開辦兒童天地和育兒課程。

people reached with child protection support, including child-friendly 

spaces and parenting sessions.
8,139

人獲得現金及糧食援助。

people received cash and food assistance.37,070

健康
Health

健康
Health

教育
Education

兒童保護
Child Protection 

水資源
Water

水資源
Water

糧食
Food 

糧食
Food 
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